
Protokoll 1 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

 Utdragsbestyrkande: 
 

Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 09:00-16:35. Ajournerat för 
lunch klockan 12:00-13:00. 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Stefan Bäckström, ordf (C) 

Matts Persson (C) 
Anna Gustavsson (C), § 51-57 
Bibbi Segerbrand (M) 
Arif Khalifa (M) 
Per Asp (M) 
Lone Klitten (MP) 
Ron Tennenbaum (KD), § 51-70
Anders Borgström (FP), § 58-77
Siw Karlsson (S) § 71-77 
Anna-Carin Keisu (S) 
Björn Forsling (S) § 52-72 
Henrik Persson (S), § 51, 73-77 
Erika Persson (S) 
Per Svensson (S) 
Kerstin Rask (S) 
Leif Rogell (S), § 51-73 
Nina Burchardt (S), § 74-77 
Olle Jonsson (V) § 51-67 
Lars Berglund (V) § 68-77 

Anders Borgström (FP), § 51-57 
Nina Burchardt (S), § 57-73 
Henrik Persson (S), § 52-72 
Siw Karlsson (S) § 51-70 
Maria Johansson (S) 
Lars Berglund (V) § 58-67 
Olle Jonsson (V) § 68-77 

 
Övriga deltagare: Sekreterare Carina Nylander, t f förvaltningschef Lennart Backlund, 

personalchef Maria Larsson § 51, verksamhetschef Annika 
Gabrielsson § 53, ekonom Bertil Westerberg § 55, gymnasiechef 
Bengt Viksten § 56-57, eleverna Moa Wikner, Madeleine Olsson, 
Naela Jung, Shano Al-Jaf, lärarna Erik Lindroth, Katarina Engberg, 
Emma Ålenius och rektor Jonas Gustavsson § 70, verksamhetschef 
Maria Ström Åslund och rektor Pär Bergroth § 71-72, förvaltnings-
sekreterare Birgitta Olsson Iggbom och informatör Annacarin 
Andersson § 73. 

 
Utses att justera: Lone Klitten  
 
Justeringens plats 
och tid: Lärkontoret onsdag 27 april 2011, klockan 11:30. 

Underskrifter:  Paragrafer: 51-77 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Stefan Bäckström 

Justerande: Lone Klitten   
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Underskrift 

Carina Nylander 
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§ 51 Uppdraget som förvaltningschef 

Ärendebeskrivning 
En ny förvaltningschef ska rekryteras till lärande- och kulturförvaltningen. En 
medarbetargrupp, en facklig grupp och en arbetsgivargrupp har under ledning av 
personalchef Maria Larsson arbetat fram en uppdragsbeskrivning för tjänsten som 
förvaltningschef. Utifrån de tre gruppernas arbete har ett slutligt förslag på både 
uppdragsbeskrivning och kravspecifikation sammanställts av arbetsgivargruppen.  

En formell samverkan om förslaget har skett i kommunens centrala samverkansgrupp, 
Cesam, den 11 april. Kommunstyrelsen har den 14 april 2011 fattat beslut om att anta 
förslaget till uppdragsbeskrivning och kravspecifikation. Vid dagens sammanträde 
redovisar Maria Larsson den beslutade uppdragsbeskrivningen och 
kravspecifikationen. Tjänsten som förvaltningschef kommer att finnas ute på annons 
från den 18 april. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 52 Lokala kurser inom barn och fritid 

Dnr 2011-227-612 

Ärendebeskrivning 
Inom Bromangymnasiets gymnasiesärskola erbjuder man idag specialutformade 
program med i stort sett samma innehåll som de nationella programmen 
fordonsprogrammet, handels- och administrationsprogrammet, hotell- och 
restaurangprogrammet och naturbruksprogrammet. 

Inom kunskapsområdet barn och fritid finns idag inga nationellt fastställda kursplaner 
för gymnasiesärskolan. Inger Persson, rektor för gymnasiesärskolan, vill kunna erbjuda 
ett specialutformat program, SMBF, eftersom de där kan se ett behov och en möjlig 
framtida sysselsättning för sina elever. Inger Persson önskar därför att nämnden ger 
sitt godkännande till att inrätta lokala kurser inom programmet barn och fritid. 

Med den nya gymnasieförordningen, Gy-11, kommer möjligheten att inrätta lokala 
kurser på gymnasiet att begränsas. Detta gäller dock inte gymnasiesärskolan, som är 
under utredning för en ny förordning. Enligt Skolverket kommer den nya 
förordningen för gymnasiesärskolan att tillämpas tidigast 2013. De lokala kurserna 
kommer därför att kunna erbjudas elever som i år påbörjat sin utbildning. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att gymnasiesärskolan inrättar lokala kurser inom programmet barn och fritid. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 53 Information om delegerade beslut 

Ärendebeskrivning 
Med delegering avses att nämnden överför självständig beslutanderätt till delegaten. 
Detta innebär att nämnden har gett delegaten i uppdrag att på nämndens vägnar fatta 
beslut. Besluten återrapporteras skriftligt till lärande- och kulturnämnden. Nämnden 
har möjlighet att vid behov få en mer fördjupad information om återrapporterade 
beslut. Vid sammanträde 17 mars 2011 framförde nämnden önskemål om att få 
information om de återrapporterade uppsägningarna inom förskolan. 

Vid dagens sammanträde informerar verksamhetschef Annika Gabrielsson om 
uppsägningarna. Vid utebliven betalning av avgift har kommunen rätt att avsluta 
abonnemanget och därmed barnets plats i förskoleverksamhet. För att hantera 
uppsägningar på ett smidigt sätt har förvaltningen utarbetat rutiner tillsammans med 
social- och fritidsförvaltningen samt ekonomikontoret. Annika Gabrielsson redogör 
för rutinerna. Uppsägningarna har hittills inte gått så långt så att något förskolebarn 
har fått lämna sin plats utan kommunen har tillsammans med vårdnadshavarna hittat 
lösningar för att reglera den ekonomiska skulden. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 54 Bromangymnasiet och framtiden, återrapport 

Dnr 2011-052-612 

Ärendebeskrivning 
Den 3 december 2009, § 217, beslutade kommunstyrelsen att uppdra till lärande- och 
kulturnämnden att anlita en utomstående konsult som med ett utifrån och in 
perspektiv ska lämna förslag till hur gymnasiets framtida omdaning kan lösas på ett 
ekonomiskt och verksamhetsmässigt optimalt sätt.  

Konsultföretaget PwC har genomfört en genomlysning av hur Bromangymnasiets 
verksamhet kan bli ännu mer effektiv, hur kostnaderna kan minskas och om resurserna 
kan fördelas bättre inom Bromangymnasiet. Elevantalet på Bromangymnasiet kommer 
att minska från 1640 till 1165 elever åren 2010-2014. Eftersom resurserna styrs av 
antalet elever så kommer det att få stora ekonomiska konsekvenser. PwC lämnade 
förslag till förändringar. Vid sammanträde 10 februari 2011, § 21, beslutade lärande- 
och kulturnämnden att: 

• överlämna och redovisa PwC:s rapport för kommunstyrelsen 
• ge lär- och kulturchefen i uppdrag att utarbeta ett handlingsprogram för att 

anpassa verksamheten fram till läsåret 2014/2015 utifrån elevminskningen samt 
att utarbeta ett förslag till resursfördelningssystem för gymnasieutbildning utifrån 
de idéer som redovisas i rapporten. 

Tanken var att förslaget till handlingsplan skulle redovisas för beslut vid dagens 
sammanträde men på grund av det så omfattande arbetet så kommer delar av förslaget 
att presenteras den 19 maj 2011. Vid dagens sammanträde lämnar t f förvaltningschef 
Lennart Backlund en återrapport och redovisar kring vilka områden som arbetet 
koncentreras: 

• Gymnasiesärskolans inkludering. 
• Neddragning av delar av tjänsten som verksamhetschef. 
• Nyttjandet av lokalerna. 
• Datastrategi. 
• Ny resursfördelningsmodell. 
• Utbudet av program och inriktningar. 
• Avtal för skolskjutsar och skolmåltider. 
• Successiv anpassning av organisationen. 
• Administrativa rutiner. 
• Pensionsavgångar. 
• Intäktsmöjligheter. 
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§ 55 Ekonomisk rapport 

Ärendebeskrivning 
Ekonom Bertil Westerberg redovisar det periodiserade utfallet för 2011. Bertil 
Westerberg arbetar med lärande- och kulturnämndens kvartalsprognos som beräknas 
vara klar den 20 april 2011. Prognosen kommer att redovisas för lärande- och 
kulturnämnden den 19 maj. Prognosen pekar på ett underskott på knappt sex miljoner 
kronor för 2011. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att uppdra till förvaltningschefen att föreslå åtgärder för att begränsa förvaltningens 
befarade underskott, samt 

att uppdraget redovisas 19 maj 2011 i samband med redovisningen av den ekonomiska 
prognosen för 2011. 

____ 
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§ 56 Elevernas preliminära val till gymnasieskolan 

Ärendebeskrivning 
Gymnasiechef Bengt Viksten informerar om elevernas preliminära val till gymnasiet 
inför höstterminen 2011: 

• Sista ansökningsdag var den 1 mars. 

• 526 elever har sökt till Bromangymnasiet som förstahandsval.  

• 74% av eleverna i årskurs 9 som är skrivna i Hudiksvalls kommun har sökt till 
Bromangymnasiet.  

• 62% av eleverna i årskurs 9 som är skrivna i Nordanstigs kommun har sökt till 
Bromangymnasiet.  

• 82% av eleverna får sitt förstahandsval. 

• Fler elever än tidigare väljer högskoleförberedande program. 

• Vecka 17 öppnas webben igen för ändringsval och 13 maj är sista ansökningsdag. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 57 Programorganisation för Bromangymnasiet läsåret 
2011/2012 

Dnr 2011-226-612 

Ärendebeskrivning 

Gymnasiechef Bengt Viksten redovisar förslag till programorganisation för 
Bromangymnasiet läsåret 2011/2012. Bromangymnasiet kommer inte att erbjuda alla 
inriktningarna inom el- och energiprogrammet. I förslaget till arbetsutskottet var det 
automation som var tänkt att läggas ner men det har visat sig att många elever väljer 
automation. Bromangymnasiet har därför valt att lägga ner inriktningen dator- och 
kommunikationsteknik. 

Tio behöriga elever har sökt VVS- och fastighetsprogrammet som förstahandsval. 
Totalt är det 18 elever som har sökt programmet varav åtta från Hudiksvalls kommun. 
Gymnasiechef Bengt Viksten föreslår att skolan inte gör något intag till VVS- och 
fastighetsprogrammet läsåret 2011/2012 av ekonomiska skäl.  

Yrkanden 

Anna-Carin Keisu (S) föreslår att Bromangymnasiet gör intag till VVS- och 
fastighetsprogrammet höstterminen 2011. Det är viktigt att samverkan sker enligt 
utredningen om VVS- och fastighetsprogrammet. 

Bibbi Segerbrand (M) föreslår att VVS- och fastighetsprogrammet ska erbjudas på 
Bromangymnasiet inför höstterminen 2011. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller ej till förslaget från Anna-Carin Keisu 
och Bibbi Segerbrand att VVS- och fastighetsprogrammet ska finnas kvar på 
Bromangymnasiet höstterminen 2011. Ordförande finner att lärande- och 
kulturnämnden bifaller förslaget. 
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Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta nedanstående programorganisation för Bromangymnasiet läsåret 2011/2012. 
VVS- och fastighetsprogrammet ska finnas kvar på Bromangymnasiet. Det är viktigt 
att samverkan sker enligt den utredning om VVS- och fastighetsprogrammet som 
redovisades för lärande- och kulturnämnden 11 november 2010, § 115.  

Program Organisation (antal platser) 
Bygg- och anläggningsprogrammet 40 

El- och energiprogrammet 28 

Ekonomiprogrammet 48 

Estetiska programmet, bild 24 

Estetiska programmet, musik 18 

Fordons- och transportprogrammet 24 

Handels- och administrationsprogrammet 16 

Hotell- och turismprogrammet 16 

Industritekniska programmet 24 

Naturvetenskapsprogrammet 30 

Restaurang- och livsmedelsprogrammet 16 

Samhällsvetenskapsprogrammet 30 

Teknikprogrammet 72 

VVS- och fastighetsprogrammet 24 

Vård- och omsorgsprogrammet 24 

Summa 410 

 

____ 
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§ 58 Yttrande över ansökan från Lärande i Östergötland 
AB om godkännande som huvudman för en 
fristående gymnasieskola i Sundvalls kommun 

Dnr 2011-112-619 

Ärendebeskrivning 
Lärande i Östergötland AB har inkommit med en ansökan till Skolinspektionen. 
Ansökan avser godkännande som huvudman för fristående gymnasieskola i Sundsvalls 
kommun. Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds tillfälle att yttra 
sig över ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen (2010:800). Kommunens 
remissvar i form av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska vara 
Skolinspektionen tillhanda senast den 29 april 2011. 

Lärande i Östergötland AB:s ansökan omfattar 12 gymnasieprogram och 28 nationella 
inriktningar. Fullt utbyggd kan verksamheten år 2014 omfatta 468 elever.  

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 

Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå Lärande i Östergötland AB:s ansökan. 
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Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden 
bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
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§ 59 Yttrande över ansökan från YA Fri AB om 
godkännande som huvudman för en fristående 
gymnasieskola i Sundvalls kommun 

Dnr 2011-100-619 

Ärendebeskrivning 
YA Fri AB har inkommit med en ansökan till Skolinspektionen. Ansökan avser 
godkännande som huvudman för en fristående gymnasieskola i Sundsvalls kommun. 
Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds tillfälle att yttra sig över 
ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen(2010:800). Kommunens remissvar i form 
av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska vara Skolinspektionen 
tillhanda senast den 29 april 2011. 

YA Fri AB:s ansökan omfattar två gymnasieprogram och två nationella inriktningar. 
Fullt utbyggd kan verksamheten omfatta 162 elever läsåret 2014/2015. 

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 

Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå YA Fri AB:s ansökan. 



Protokoll 16 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. . Ordförande finner att lärande- och 
kulturnämnden bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
____ 



Protokoll 17 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

§ 60 Yttrande över ansökan från Baggium utbildning AB 
om godkännande som huvudman för en fristående 
gymnasieskola i Sundsvalls kommun 

Dnr 2011-101-619 

Ärendebeskrivning 
Baggium Utbildning AB har inkommit med en ansökan till Skolinspektionen. Ansökan 
avser godkännande som huvudman för fristående gymnasieskola i Sundsvalls 
kommun. Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds tillfälle att yttra 
sig över ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen (2010:800) Kommunens 
remissvar i form av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska vara 
Skolinspektionen tillhanda senast den 29 april 2011. 

Baggium Utbildning AB:s ansökan omfattar två gymnasieprogram och sex nationella 
inriktningar. Ansökan innebär en utökning av befintlig verksamhet med 40 årselever. 
Fullt utbyggd kan utökningen bli 120 elever läsåret 2014/2015.  

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 



Protokoll 18 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå Baggium Utbildning AB:s ansökan. 

Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden 
bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
____ 



Protokoll 19 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

§ 61 Yttrande över ansökan från ThorenGruppen AB om 
godkännande som huvudman för en fristående 
gymnasieskola i Sundvalls kommun 

Dnr 2011-116-619 

Ärendebeskrivning 
ThorenGruppen AB har inkommit med en ansökan till Skolinspektionen. Ansökan 
avser godkännande som huvudman för en fristående gymnasieskola i Sundsvalls 
kommun. Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds tillfälle att yttra 
sig över ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen (2010:800). Kommunens 
remissvar i form av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska vara 
Skolinspektionen tillhanda senast den 29 april 2011. 

ThorenGruppen AB:s ansökan omfattar tre gymnasieprogram och tre nationella 
inriktningar är en utökning av befintlig verksamhet i Sundsvall. Fullt utbyggd kan 
utökningen läsåret 2014/2015 omfatta 96 elever.  

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 



Protokoll 20 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ThorenGruppen AB:s ansökan. 

Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden 
bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
____ 



Protokoll 21 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

§ 62 Yttrande över ansökan från Nordens Tekniker Institut 
AB om godkännande som huvudman för en 
fristående gymnasieskola i Sundvalls kommun 

Dnr 2011-119-619 

Ärendebeskrivning 
Nordens Tekniker Institut AB har inkommit med en ansökan till Skolinspektionen. 
Ansökan avser godkännande som huvudman för en fristående gymnasieskola, Mikael 
Elias Teoretiska gymnasium, i Sundsvalls kommun  

Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds tillfälle att yttra sig över 
ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen (2010:800). Kommunens remissvar i form 
av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska vara Skolinspektionen 
tillhanda senast den 29 april 2011. 

Nordens Tekniker Institut AB:s ansökan omfattar två gymnasieprogram och två 
nationella inriktningar. Ansökan innebär en utökning av befintlig verksamhet. Fullt 
utbyggd kan verksamheten komma att omfatta 180 elever ytterligare läsåret 
2014/2015.  

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 



Protokoll 22 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå Nordens Tekniker Institut AB:s ansökan. 

Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden 
bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
____ 



Protokoll 23 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

§ 63 Yttrande över ansökan från Karin Ånöstam om 
godkännande som huvudman för en fristående 
gymnasieskola i Bollnäs kommun 

Dnr 2011-123-619 

Ärendebeskrivning 
Karin Ånöstam har inkommit med en ansökan till Skolinspektionen. Ansökan avser 
godkännande som huvudman för fristående gymnasieskola i Bollnäs kommun från och 
med läsåret 2012/2013. Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds 
tillfälle att yttra sig över ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen (2010:800) 
Kommunens remissvar i form av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska 
vara Skolinspektionen tillhanda senast den 29 april 2011 

Karin Ånöstams ansökan omfattar ett gymnasieprogram och två nationella 
inriktningar. Fullt utbyggd kan verksamheten omfatta 147 elever år 2015.  

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. Karin Ånöstams ansökan om godkännande som huvudman för en 
fristående gymnasieskolan förutsätter ett övertagande av nuvarande verksamhet vid 
Naturbruksgymnasiet, Nytorp. Detta är i första hand en fråga för nuvarande 
huvudman, Bollnäs kommun, att hantera. Ansökan innehåller inte några förändringar 
som påverkar det samlade program- och inriktningsutbud inom samverkansområdet 
Hälsingland. 

Konsekvensen för Hudiksvalls kommun är en ökad kostnad för de elever som studerar 
på Nytorp. Det beror på att friskolebeloppet är högre än ersättningsnivån inom det 
samverkansavtal som finns mellan de kommunala gymnasieskolorna i Hälsingland. 
Den ökade kostnaden ska ställas i relation till att det samlade program- och 
inriktningsutbudet i Hälsingland inte påverkas negativt. I det perspektivet är den ökade 
kostnaden att betrakta som marginell. Detta läsår är det 14 elever från Hudiksvalls 
kommun som går på Naturbruksgymnasiet Nytorp och det skulle innebära en ökad 
kostnad med 67 200 konor per termin. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 



Protokoll 24 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

§ 64 Yttrande över ansökan från Sjölins gymnasium AB om 
godkännande som huvudman för en fristående 
gymnasieskola i Hudiksvalls kommun 

Dnr 2011-124-619 

Ärendebeskrivning 
Sjölins gymnasium AB har inkommit med ansökan till Skolinspektionen avseende 
statlig tillsyn och rätt till bidrag rörande etablering av fristående gymnasieskola i 
Hudiksvalls kommun. Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds 
tillfälle att yttra sig över ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen (2010:800). 
Kommunens remissvar i form av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska 
vara Skolinspektionen tillhanda senast den 29 april 2011 

Sjölins gymnasium AB ansöker om att få starta verksamhet i Hudiksvalls kommun 
med följande utbildningar och elevintag från och med läsåret 2012/2013. 

Nationellt program Inriktning Elevintag år 1 

Ekonomiprogrammet  Ekonomi 
Juridik 

15 
15 

Samhällsvetenskapsprogrammet Samhällsvetenskap 30 

Estetiska programmet Musik 
Dans 
Bild och formgivning 
Teater 

30 
15 
30 
15 

Totalt intag årskurs 1 150 

Sjölins gymnasium AB:s ansökan omfattar enligt ovan tre gymnasieprogram och sju 
nationella inriktningar. Fullt utbyggd kan verksamheten omfatta 450 utbildningsplatser 
år 2014.  

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  



Protokoll 25 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 

Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå Sjölins gymnasium AB:s ansökan. 

Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden 
bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
____ 



Protokoll 26 (41)

Sammanträdesdatum  
2011-04-15 

Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

§ 65 Yttrande över ansökan från Träutbildningar i 
Hälsingland AB om godkännande som huvudman för 
en fristående gymnasieskola i Ljusdals kommun 

Dnr 2011-128-619 

Ärendebeskrivning 
Träutbildningar i Hälsingland AB har inkommit med en ansökan till Skolinspektionen. 
Ansökan avser statlig tillsyn och rätt till bidrag rörande utökning av befintlig 
verksamhet vid fristående gymnasieskola i Ljusdals kommun  

Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds tillfälle att yttra sig över 
ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen(2010:800). Kommunens remissvar i form 
av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska vara Skolinspektionen 
tillhanda senast den 29 april 2011. 

Träutbildningar i Hälsingland AB:s ansökan omfattar två gymnasieprogram och fyra 
nationella inriktningar. Fullt utbyggd kan en utökning av verksamheten år 2014 
omfatta 72 elever. 

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 



Protokoll 27 (41)

Sammanträdesdatum  
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Lärande- och kulturnämnden 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 
 

 
 

Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå Träutbildningar i Hälsingland AB:s ansökan. 

Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden 
bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
 

____ 
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Lärande- och kulturnämnden 
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sign: 
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   Delges: 
 

 
 

§ 66 Yttrande över ansökan från Plusgymnasiet AB om 
godkännande som huvudman för en fristående 
gymnasieskola i Sundsvalls kommun 

Dnr 2011-131-619 

Ärendebeskrivning 
Plusgymnasiet AB har inkommit med en ansökan till Skolinspektionen. Ansökan avser 
godkännande som huvudman för en fristående gymnasieskola i Sundsvalls kommun  

Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds tillfälle att yttra sig över 
ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen (2010:800). Kommunens remissvar i form 
av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska vara Skolinspektionen 
tillhanda senast den 29 april 2011. 

Plusgymnasiet AB:s ansökan omfattar fem gymnasieprogram och sex nationella 
inriktningar. Fullt utbyggd kan verksamheten läsåret 2014/2015 omfatta 432 elever.  

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 
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Lärande- och kulturnämnden 
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sign: 
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Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå Plusgymnasiet AB:s ansökan. 

Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden 
bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
____ 
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§ 67 Yttrande över ansökan från Mittgymnasiet Ekonomisk 
förening om godkännande som huvudman för en 
fristående gymnasieskola i Söderhamns kommun 

Dnr 2011-190-619 

Ärendebeskrivning 
Mittgymnasiet Ekonomisk förening har inkommit med en ansökan till 
Skolinspektionen. Ansökan avser godkännande som huvudman för fristående 
gymnasieskola i Söderhamns kommun.  

Lärande- och kulturnämnden i Hudiksvalls kommun bereds tillfälle att yttra sig över 
ansökan i enlighet med 2 kap. 5 § Skollagen ( 2010:800). Kommunens remissvar i form 
av kopia på justerat protokoll från beslutande organ ska vara Skolinspektionen 
tillhanda senast den 29 april 2011. 

Mittgymnasiet Ekonomisk förenings ansökan omfattar två gymnasieprogram och två 
eller tre nationella inriktningar. Det finns oklarheter om inriktningen informations- 
och medieteknik omfattas av ansökan eller inte. Fullt utbyggd kan verksamheten år 
2014 omfatta 165 elever.  

Lärande- och kulturförvaltningen har utarbetat ett förslag till yttrande till 
Skolinspektionen. I yttrandet framgår att en fristående gymnasieskola ska, enligt 
Skollagen 9 kap. 8 §, inte förklaras ha rätt till bidrag från det offentliga om skolans 
verksamhet medför påtagliga negativa följder för skolväsendet i den kommun där 
skolan är belägen eller i närliggande kommuner.  

Det finns en stor överkapacitet när det gäller gymnasieutbildningar i Hudiksvalls 
närområde vilket förutom Hälsingland omfattar Gävle och Sundsvall. Redan idag finns 
det över 3 000 gymnasieplatser för mycket. Med tanke på den fortsatta minskningen av 
det totala antalet elever i kombination med alla de nya ansökningarna om att starta 
fristående gymnasieskolor är risken uppenbar att varje kommuns kostnader för sin 
gymnasieverksamhet avsevärt kommer att öka på både kort och lång sikt. Samtidigt 
ökar risken för kvalitetsförsämringar och de stordriftsfördelar som funnits med 
rationellt resursutnyttjande, har hittills gjort det möjligt att kunna erbjuda ett brett 
utbildningsutbud av hög kvalitet på hemmaplan. Om Skolinspektionen väljer att 
bevilja ansökningarna kommer det att innebära att elevernas valfrihet starkt begränsas 
när det gäller att få sin önskade utbildning på hemmaplan. 
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Yrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att lärande- och kulturnämnden, utifrån de beskrivna 
organisatoriska, pedagogiska och ekonomiska konsekvenserna, beslutar att föreslå 
Skolinspektionen att avslå Mittgymnasiet Ekonomisk förenings ansökan. 

Yrkande 
Bibbi Segerbrand (M) föreslår att lärande- och kulturnämnden antar förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall antingen till Bibbi Segerbrands förslag att 
anta förvaltningens yttrande eller till Anna-Carin Keisus förslag att föreslå 
Skolinspektionen att avslå ansökan. Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden 
bifaller Bibbi Segerbrands förslag. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förvaltningens förslag till yttrande. 

____ 
 
Emot beslutet och till förmån för Anna-Carin Keisus förslag reserverar sig Anna-Carin 
Keisu (S), Björn Forsling (S), Erika Persson (S), Per Svensson (S), Kerstin Rask (S), 
Leif Rogell (S), Olle Jonsson (V). 
____ 
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sign: 
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   Delges: 
 

 
 

§ 68 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 
Meddelas lärande- och kulturnämnden och läggs till handlingarna. 

     Dnr 
1 Från Kommunstyrelsen:   2011-052-612 

Information om Bromangymnasiets framtid. 

2 Från Kommunfullmäktige: Ledningsorganisation för miljö-  
och räddningsnämnd m fl 

3 Från Kommunfullmäktige: Val av oppositionsråd efter  
Sven-Åke Thoresen (S) som entledigats. 

4 Från Kommunfullmäktige: Motion om uppförande av  2010-474-008 
Teknikens hus utreds parallellt med Mulle Meck. 

____ 
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   Delges: 
 

 
 

§ 69 Delegeringsbeslut 

Ärendebeskrivning 
Lärande- och kulturnämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 
i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till lärande- 
och kulturnämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller 
fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Beviljad utökad tid inom förskoleverksamhet, 110-116 

• Beslut om avslag för växelvis förskoleplats i Örnsköldsviks kommun, 117 

• Beslut om plats i skolbarnsomsorg för barn i behov av särskilt stöd, 118 

• Beslut om nya upptagningsområden för Sandvalla, Edsta, Björkbergs och Lunds 
skolor från läsåret 2011 och tills vidare, 119 

• Beslut om statsbidrag inom Cul:s verksamhetsområde, 120 

• Beslut om attesträtt, 121-126 

Lärande- och kulturnämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 
110-126. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 
förvaltningens samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser med 
föräldramajoritet. Nämnden har möjlighet att vid behov få information om 
återrapporterade beslut.  

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att till nämndens sammanträde bjuda in verksamhetschef Annika Gabrielsson för att få 
en mer detaljerad information om beslut om växelvis förskoleplats, samt 

att till nämndens sammanträde bjuda in verksamhetschef Elisabeth Bäckström för att 
få en mer detaljerad information om grundskolans upptagningsområden. 

____ 
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§ 70 En till en-projektet 

Ärendebeskrivning 
I årskurs 7-9 på Näsvikens skola och Bromangymnasiets samhällsvetenskapsprogram 
pågår ett projekt som bland annat innebär att eleverna har fått en bärbar dator att 
använda i skolarbetet. Eleverna och lärarna arbetar i programmet Google Apps som är 
en kostnadsfri uppsättning med anpassningsbara verktyg. Skolan behöver inte 
underhålla någon maskinvara eller installera programvara. Lärare och elever kan 
använda programmet för att samarbeta och lära på ett nytt sätt.  

Eleverna Moa Wikner och Madeleine Olsson samt lärarna Erik Lindroth och Katarina 
Engberg, samtliga från Näsvikens skola, informerar om hur de arbetar med datorn i 
undervisningen. I Google Apps finns information från lärarna om bland annat 
planering och hur eleverna ska nå målen. Elevernas samlar sina arbeten i programmet 
och vid dagens sammanträde visar de en film och några av de arbeten de gjort i 
samband med redovisningar. Elev och lärare kan lätt kommunicera i programmet om 
ett pågående elevarbete. Eleverna menar att det är lätt att hitta information när alla 
elever har en egen dator.  

Från Bromangymnasiet deltar eleverna Naela Jung och Shano Al-Jaf samt lärare Emma 
Ålenius och rektor Jonas Gustavsson. Eleverna tycker att det är en fördel med det nya 
arbetssättet bland annat vid grupparbeten. Nackdelen med datorn är att det är litet 
tangentbordet och liten skärm.  

Lärare Emma Ålenius tycker att det nya arbetssättet är effektivt, smidigt och 
tidsbesparande. Fler elever lämnar in sina uppgifter i tid och redovisningarna håller en 
högre kvalitet. Läraren kan i programmet följa elevernas arbetsprocess. Kopiatorn har 
blivit överflödig när det gäller undervisningsmaterial vilket sparar både på miljön och 
på ekonomin. Emma Ålenius tycker dessutom att det är bra att inte vara beroende av 
datasalar. 

Rektor Jonas Gustavsson menar att utmaningarna handlar främst om tid och resurser 
för att introducera lärarna i arbetssättet samt att man är beroende av en fungerande 
uppkoppling mot Internet. 

Inför nämndens sammanträde den 19 maj 2011 kommer ett förslag att lämnas om hur 
den fortsatta IT-satsningen ska utformas. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 71 Information om Cul 

Ärendebeskrivning 
Verksamhetschef Maria Ström Åslund informerar om den omfattande verksamheten 
inom Centrum för utveckling och lärande, Cul. Några av de saker som Maria Ström 
Åslund nämnde var att inom Cul finns cirka 140 medarbetare och den kommunala 
nettobudgeten är cirka 59 miljoner kronor. Verksamheten omfattar följande enheter: 

Stöd och service 
Verksamhetsservice omfattar bland annat skolornas vaktmästare samt 
arbetsmarknadsprojekt. Arbetsmarknadsprojektet arbetar för närvarande med 
byggnation och lekutrustning till förskolorna. IKT innebär utveckling och drift av 
videokonferens. Konferensservice samt två caféer.  
Arbetsliv och vägledning  
Arbetsmarknadsfrågor och kommunens samtliga studie- och yrkesvägledare. Aktuellt 
just nu är bland annat kompetenskartläggning i företag, ungdomsuppföljning, arbetet 
med skollagsförändringar, sommarpraktik, utökat samarbete med social- och 
fritidsförvaltningen. 
Två enheter för vuxenutbildning 
All vuxenutbildning samt lärcentra för högskoleutbildning och en 
yrkeshögskoleutbildning. Aktuellt just nu är en stor tillströmning av elever, utvecklar 
samarbetsformer med näringslivet exempelvis mellanåret och säljutbildning. 
Förändring av samarbetsformer för svenska för invandrare på grund av det nya 
etableringssystemet där Arbetsförmedlingen ansvarar. 
Resurscentrum 
Utförarenhet för sysselsättningsskapande insatser för personer från social- och 
fritidsförvaltningen, omsorgsförvaltningen samt Culs arbetsliv och vägledning. 
Omstruktureringsarbete pågår för att bättre anpassa verksamheternas inriktning utifrån 
målgruppernas behov, bland annat genom stöd till start av nya sociala företag. 
Institute for fiberoptic training and certification (Iftac) 
Startar fyra yrkeshögskoleutbildningar hösten 2011 inom IT och Telecom. Planerad 
start av IT-utbildning inom nätverksteknik förlagd till Västervik. Inviger en 
utbildningsfilial på Malta i maj 2011. 
Övrigt 
Utvecklat samarbete med Mittuniversitetet med målsättningen att ett Campus startas i 
Hudiksvall hösten 2012. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 72 Skolinspektionens kvalitetsgranskning av 
svenskundervisning för invandrare 

Dnr 2011-004-615 

Ärendebeskrivning 
Skolinspektionen har genomfört en granskning om Hudiksvalls kommun har ett 
fungerande system för att bedriva svenskundervisning för invandrare, sfi. Särskilt 
fokus har riktats mot deltagarnas studiesituation. Vid dagens sammanträde redovisar 
rektor Pär Bergroth rapporten och de åtgärder som har vidtagits. En av de 
kvalitetsbrister som kvarstår är att de studerande ska få möjlighet till modersmålsstöd. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 73 Förvaltningens hemsida 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningssekreterare Birgitta Olsson Iggbom och informatör Annacarin Andersson 
informerar om innehållet på lärande- och kulturförvaltningens hemsida.  

Annacarin Andersson informerar även om Informationsavdelningens arbete att förnya 
kommunens hemsidor. Nya Hudiksvall.se tas i bruk hösten 2011. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 74 Nämndsplan 2011 

Dnr 2011-188-100 

Ärendebeskrivning 
Med utgångspunkt från överenskommelsen om generellt åtagande mellan 
kommunfullmäktige och lärande- och kulturnämnden ska det finnas en nämndsplan 
för verksamhetsåret 2011. Planen ska på ett övergripande sätt beskriva hur åtagandena 
ska genomföras och hur nämndens uppföljning ska gå till.  

Vid sammanträdet den 17 mars 2011 diskuterade lärande- och kulturnämnden 
förslaget till nämndsplan samt lämnade förslag till ändringar och tillägg.  

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att anta förslaget till nämndsplan för 2011. 

____ 

Ändringsyrkande 
Anna-Carin Keisu (S) föreslår att de ungdomar som sökt feriearbete inom Hudiksvalls 
kommun och som uppfyller kriterierna ska erbjudas ett feriearbete under sommaren 
2011. 

Propositionsordning 
Lärande- och kulturnämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller ej till förslaget från Anna-Carin Keisu. 
Ordförande finner att lärande- och kulturnämnden bifaller förslaget. 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
att anta förslaget till nämndsplan för 2011 med Anna-Carin Keisus förslag till ändring 
att de ungdomar som sökt feriearbete inom Hudiksvalls kommun och som uppfyller 
kriterierna ska erbjudas ett feriearbete under sommaren 2011. 

____ 
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§ 75 Motion om att utreda möjligheten att avgiftsbefria 
Hudiksvalls kulturskola 

Dnr 2011-143-008 

Ärendebeskrivning 
Daniel Pettersson, Vänsterpartiet i Hudiksvall, har lämnat in en motion till 
kommunfullmäktige. I motionen föreslår han att lärande- och kulturförvaltningen får i 
uppdrag att utreda möjligheten att avgiftsbefria kulturskolan i Hudiksvalls kommun.  

Lärande- och kulturnämnden har fått i uppdrag att yttra sig i ärendet. 

Arbetsutskottets förslag 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att tillstyrka motionen.  

____ 

Lärande- och kulturnämnden beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 76 Kontaktpolitiker  

Dnr 2011-187-100 

Ärendebeskrivning 
Vid sammanträde den 17 mars 2011 beslutade nämnden att införa ett system med 
kontaktpolitiker inom lärande- och kulturnämnden för innevarande mandatperiod 
enligt följande förslag: 

• Systemet med kontaktpolitiker är ett sätt att underlätta kontakten mellan 
nämnden och barn, elever, vårdnadshavare och personal. Det är också ett sätt för 
nämndens ledamöter att hålla sig informerade om det som händer i 
verksamheten. 

• Kontaktpolitiker representerar lärande- och kulturnämnden. 

• Uppdraget som kontaktpolitiker är ett frivilligt uppdrag. 

• Rapport från kontaktpolitiker avlämnas skriftligt eller muntligt på något av 
nämndens ordinarie sammanträden. 

• Lärande- och kulturnämnden utser kontaktpolitiker för varje mandatperiod. 

• Ersättning till kontaktpolitiker utgår med maximalt åtta timmar per år för förlorad 
arbetsförtjänst samt reseersättning. 

När det gäller ersättningen till kontaktpolitiker så bör flexibilitet råda. De 
kontaktpolitiker som deltar i många träffar kan få ersättning för mer än åtta timmar per 
år. 

En viss obalans råder när det gäller fördelningen av antalet kontaktpolitiker inom 
lärande- och kulturnämndens olika verksamhetsområden och nämnden gör justeringar. 
Listan skickas ut för kännedom till förvaltningens verksamheter. 

____ 
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§ 77 Förvaltningen informerar 

Ärendebeskrivning 
T f förvaltningschef Lennart Backlund informerar bland annat om följande: 

Möjligheternas hus och en ny grundskola  
Vid sammanträde 17 mars 2011 beslutade lärande- och kulturnämnden att en 
grundskola ska finnas kvar inom läroverksområdet. Nämnden beslutade att ge lär- och 
kulturchefen i uppdrag att utreda om läroverksbyggnaden ska renoveras för grundskola 
och kulturskola eller för ett Möjligheternas hus. Om Möjligheternas hus ska inrymmas 
i läroverksbyggnaden ska nya lokaler uppföras på läroverkstomten för 
grundskoleverksamheten. Förvaltningen ska även se över möjligheten att skapa ett 
Möjligheternas hus i anslutning till Bromangymnasiet. En arbetsgrupp arbetar nu med 
uppdraget. Utredningen ska presenteras för lärande- och kulturnämnden 16 juni 2011. 

Certifiering vård och omsorgscollege 
Måndag 11 april 2011 genomfördes en granskning inför den lokala certifieringen av 
vård- och omsorgscollege för Hudiksvall och Nordanstig. Vissa kompletteringar 
kommer att göras i ansökan. 

Goda resultat i årskurs 3 och 5 
Skolverkets nyutkomna nationella statistik visar att resultaten i ämnesproven i svenska 
och matematik i årskurs 3 och 5 ligger över riksgenomsnittet för Hudiksvalls kommun 
i de flesta av delproven. Den medvetna satsningen på tidigare åldrar och riktade 
åtgärder börjar ge resultat. 
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